



REPSOL DETAILS ITS RESPONSE TO THE SPILL AND ITS CLEANUP AND REMEDIATION PLAN IN CONGRESS

Lima, February 11, 2022. Representatives of Repsol have appeared before the Andean, Amazonian, Afro-Peruvian, Environment and Ecology Commission of the Peruvian Congress to detail the company's response to the oil spill of January 15 and the cleanup and remediation plan implemented after the spill. The President of Repsol Peru, Jaime Fernández-Cuesta, and the Director of Optimization, Logistics and Sales of Refining Peru, Luis Vásquez, also outlined the company's social actions to support the communities affected by this event.

The company's representatives responded for nearly three hours to all the questions from the congressmen, provided the required documentation and committed to deliver in writing the detailed information requested by the Commission.

During the session, they reiterated Repsol's commitment to fully remediate the affected areas and explained that, to date, the clean-up actions are already more than 67% complete. Fernández-Cuesta reiterated his "commitment to return the Peruvian coastline to its natural state". In this sense, he highlighted the deployment of more than 2,450 people in charge of the clean-up, in addition to the use of state-of-the-art technology for satellite tracking and in real time, which allows for immediate action by the technicians.

He also emphasized that Repsol has brought to the country the best specialists in dealing with events of this nature, such as the company Environmental Resources Management (ERM) and Lamor, which are applying the highest standards in the sector.

He also stated that the company maintains a continuous dialogue with the various groups of fishermen, merchants and neighbors of the affected areas, to listen to their demands and provide them with the corresponding support. To date, the company has reached collaboration agreements with 34 groups of fishermen and merchants from Chancay, Ancon, Santa Rosa and Ventanilla, among others, comprising more than 2,400 people.

It should be noted that the causes of the spill are under investigation and Repsol is collaborating with the authorities to clarify the facts.



REPSOL EXPLICA EN EL CONGRESO SU RESPUESTA ANTE EL DERRAME Y SU PLAN DE LIMPIEZA Y REMEDIACIÓN

Lima, 11 de febrero del 2022. Representantes de Repsol han comparecido ante la Comisión de Pueblos Andinos, Amazónicos, Afroperuanos, Ambiente y Ecología del Congreso de la República, para explicar su respuesta ante el derrame de petróleo del pasado 15 de enero y su plan de limpieza y remediación puesto en marcha tras el mismo. El Presidente de Repsol Perú, Jaime Fernández-Cuesta y el Director de Optimización, Logística y Ventas de Refino Perú, Luis Vásquez, expusieron también las acciones sociales de la compañía para dar soporte a las comunidades afectadas por este suceso.

Los representantes de la compañía respondieron durante cerca de tres horas a todas las preguntas de los congresistas, facilitaron la documentación requerida y se comprometieron a entregar por escrito la información detallada solicitada por la Comisión.

Durante la sesión, reiteraron el compromiso de Repsol de remediar en su totalidad las zonas afectadas y explicaron que, a la fecha, las acciones de limpieza ya tienen un avance superior al 67%. Fernández-Cuesta reiteró su “compromiso de devolver el litoral peruano a su estado natural”. En ese sentido, resaltó el despliegue de más de 2,450 personas encargadas de la limpieza, además del uso de tecnología de última generación para el rastreo satelital y en tiempo real, lo cual permite una actuación inmediata de los técnicos.

Resaltó, además, que Repsol ha traído al país a los mejores especialistas en la atención de eventos de esta naturaleza, como la empresa Environmental Resources Management (ERM) y Lamor, que están aplicando los más altos estándares del sector.

De igual manera, afirmó que la compañía mantiene un diálogo continuo con los diversos grupos de pescadores, comerciantes y vecinos de las zonas afectadas, para escuchar sus demandas y brindarles el soporte correspondiente. En este sentido, la empresa ha alcanzado hasta la fecha acuerdos y actas de colaboración con 34 colectivos de pescadores y comerciantes de Chancay, Ancón, Santa Rosa y Ventanilla, entre otros, que comprenden a más de 2,400 personas.

Cabe destacar que las causas del derrame son materia de investigación y Repsol se encuentra colaborando con las autoridades para alcanzar el esclarecimiento de los hechos.